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Folketingets Lovsekretariat 

 

Medlem af Folketinget Carl Andersen (LA) har d. 1. juli 2025 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 1297 til social- og boligministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. S 1297: 

”Kan ministeren se det ulogiske i at indføre konkrete CO2-emissionskrav på 

f.eks. nybyggeri, samtidig med at man har indført en bred og mere ensartet 

CO2-afgift?”  

 

Svar: 

Byggeriet står for en betydelig del af Danmarks samlede CO2-udledning, og 

især opførelsen af nye bygninger er en stor kilde til udledning. Hvis vi skal 

lykkes med at reducere Danmarks klimapåvirkninger og ressourceforbrug, er 

det således afgørende, at byggeriet gennemgår en grøn omstilling.  

 

Det kræver en fundamental ændring i den måde, vi bygger på. 

 

Jeg mener derfor, at det giver mening at have et særskilt politisk fokus på at 

fremskynde udviklingen af nye bæredygtige byggeløsninger, uanset at der er 

indført en generel CO2-afgift. 

 

Ligesom en stor del af den danske byggesektor mener jeg, at klimakravene i 

bygningsreglementet er et vigtigt redskab til at sætte skub i denne udvikling, da 

de tvinger branchen til at ændre byggeskik. 

 

Med tillægsaftalen til national strategi for bæredygtigt byggeri af maj 2024 er 

grænseværdien for bygningers udledning således blevet strammet og udvidet 

til at omfatte langt mere byggeri. 

 

Gennem tæt dialog med branchen vil jeg løbende følge op på, hvordan 

klimakravene i bygningsreglementet virker i praksis. 

 

Med venlig hilsen 

Sophie Hæstorp Andersen 

Social- og boligminister 
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